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Saksliste 
 
 

Sak nr. Sakstittel Arkivsak nr Gradering 

006/19 Årsrapport 2018 - Fond for næringsutvikling 15/214  
 

007/19 Overgangsforskrift for adressering i Meldal, 
Snillfjord, Agdenes og Orkdal kommune frem 
mot etablering av Orkland kommune 

18/2964  
 

008/19 Økning av festeavgift for graver på kirkegårdene 19/281  
 

009/19 Refererte skriv 19/364  
 

 
 

 

Møtet startet med behandling av interpellasjonene: 

- Basishall Meldal fra Stig Kalstad, kommunestyrerepresentant Senterpartiet 

- Orkland en heltidskommune! fra Odd Arild Svartbekk, Marit Halsetrønning og Ellen Haugen 

Bergsrønning, kommunestyrerepresentanter Arbeiderpartiet 

 

Interpellasjonene var omdelt med saksdokumentene, og ordførerens tilsvar ble gitt i møtet. 

 

Orientering: 

- Status Orkland v/rådmann Petter Lindseth 
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006/19: Årsrapport 2018 - Fond for næringsutvikling 

 

Kommunestyret 06.03.2019: 
 
KS- 006/19 Vedtak: 
Kommunestyret tar Årsrapport 2018 - Fond for næringsutvikling til orientering. Rapporten 
oversendes Trøndelag fylkeskommune og Fylkesmannen i Trøndelag. 
 
 

 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 
 

Formannskapet 20.02.2019: 
 
FS- 008/19 Vedtak: 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Kommunestyret tar Årsrapport 2018 - Fond for næringsutvikling til orientering. Rapporten 
oversendes Trøndelag fylkeskommune og Fylkesmannen i Trøndelag. 
 

 
 

 
 

 

007/19: Overgangsforskrift for adressering i Meldal, Snillfjord, Agdenes og 
Orkdal kommune frem mot etablering av Orkland kommune 

 

Kommunestyret 06.03.2019: 
 
KS- 007/19 Vedtak: 
Med hjemmel i lov 17. juni 2005 nr. 101 om eigedomsregistrering (matrikkelloven) § 21, jf. 
forskrift 26. juni 2009 nr. 864 om eiendomsregistrering (matrikkelforskriften) § 59 og lov 
18.mai 1990 nr. 11 om stadnavn vedtar Meldal kommune “Overgangsforskrift for 
adressering i Meldal, Snillfjord, Agdenes og Orkdal kommune». 
 
Bestemmelsene trer i kraft ved kunngjøring i Norsk Lovtidend. Fra samme tidspunkt 
oppheves FOR-2014-05-15-751 «Forskrift om adressetildeling og adresseforvaltning, 
Meldal kommune, Sør-Trøndelag» vedtatt av Meldal kommunestyre den 15. mai 2014. 
 
 

 
Behandling: 
Rådmannen anbefaler kommunestyret å ta inn nytt andre avsnitt i hovedutvalgets forslag til 
vedtak: 
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Bestemmelsene trer i kraft ved kunngjøring i Norsk Lovtidend. Fra samme tidspunkt 
oppheves FOR-2014-05-15-751 «Forskrift om adressetildeling og adresseforvaltning, Meldal 
kommune, Sør-Trøndelag» vedtatt av Meldal kommunestyre den 15. mai 2014. 
 
Hovedutvalg for LT sitt forslag til vedtak med rådmannens anbefaling ble enstemmig vedtatt. 
 

 
 

Hovedutvalg for Landbruk og tekniske tjenester 13.02.2019: 
 
LT- 010/19 Vedtak: 
Hovedutvalg LT sitt forslag til vedtak: 
Med hjemmel i lov 17. juni 2005 nr. 101 om eigedomsregistrering (matrikkelloven) § 21, jf. 
forskrift 26. juni 2009 nr. 864 om eiendomsregistrering (matrikkelforskriften) § 59 og lov 
18. mai 1990 nr. 11 om stadnavn vedtar Meldal kommune “Overgangsforskrift for 
adressering i Meldal, Snillfjord, Agdenes og Orkdal kommune». 
 

 
 

 
 
 

008/19: Økning av festeavgift for graver på kirkegårdene 

 

Kommunestyret 06.03.2019: 
 
KS- 008/19 Vedtak: 
Meldal kommune fastsetter festeavgiften for graver til kr. 175,- pr. år fra 01.01.2019. 
 

 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 
 

Formannskapet 20.02.2019: 
 
FS- 009/19 Vedtak: 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Meldal kommune fastsetter festeavgiften for graver til kr. 175,- pr. år fra 01.01.2019. 
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009/19: Refererte skriv 

 

Kommunestyret 06.03.2019: 
 
KS- 009/19 Vedtak: 
Referte skriv tatt til orientering 

 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Refererte skriv tas til orientering 
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Meldal 26.02.19 

 

 

 

 

Til ordfører Are Hilstad 

 

Interpellasjon til Kommunestyret i Meldal 6.mars 2019 

 

 

 

Basishall i Meldal 

 

I Meldal har vi etter hvert mange gode anlegg for idrett og kulturliv, og fritidstilbudet er 

variert og godt.  

Det meste av dette takket være god frivillig innsats av våre lag og foreninger. Men også 

kommunen har vært en viktig og god bidragsyter, nå sist med byggingen av en flott 

kulturscene i idrettsbygget.  

Gode fritidstilbud bør fortsatt være et satsingsområde for Meldal og etter hvert i hele Orkland, 

og vi må være «frampå» for å opprettholde de gode tilbudene vi har og vil ha, og kvaliteten på 

disse. 

Våre fritidstilbud har en viktig rolle forhold til et folkehelseperspektiv, der de skaper gode 

muligheter for aktivitet og sosialt samspill. 

 

I Meldal mangler det fortsatt et godt nok anlegg for det store antallet barn og unge som driver 

med gym og turn, og for de som har behov for trening av basisferdigheter. Ved 

aktivitetsrapporteringen for 2018 var det om lag 150 registrerte barn og unge mellom 2 og 18 

år som driver med gym og turnaktivitet i Meldal. Antallet er på linje med både handball og 

fotball i Meldal, men forskjellen er at disse barna mangler en hall som er egnet til formålet. 

Den ene gymsalen på skolen er heller ikke tilstrekkelig for å dekke behovene skole, SFO og 

barnehage har for fysisk aktivitet, og en basishall vil kunne utgjøre en forskjell i forhold til 

dette. 

 

 

Idrettens basishall defineres som en treningshall for turn med permanent oppmontert utstyr. 

Basishallene er primært tenkt som tilbygg(«vegg i vegg») med eksisterende gymsaler/haller, 

men kan også bygges som selvstendige enheter. 

Basishall har vært ønsket i Meldal i mange år, og det ble blant annet spilt inn som et sterkt 

ønske i plan for idrett og fysisk aktivitet 2017-2020.  

Etter dette ble saken omtalt i avisa ST i desember 2017.  

Der står det blant annet at hvis gym og turn skal utøves på en best mulig måte, med minimal 

risiko, trengs det hall med grop og permanent oppmontert apparater. Mangelen på utstyr gjør 

at mange utøvere slutter på turn, treningene blir ensformige og utøverne får ikke fremgang. I 

følge signalene er dette en risikofaktor som fortsatt er gjeldende i Meldal 

Det argumenteres med at en basishall ikke bare er for turnsporten, men flere andre idretter og 

brukergrupper kan også ha stort nytte av et slikt anlegg. Blant annet til utvikling av 

grunnmotorikk som balanse, koordinasjon, styrke, spenst og bevegelighet. Basistreningens 

formål er å bygge en plattform av basisferdigheter som skal være med på å gi en optimal 

utvikling for en utøver i sin idrett. I veilederen «idrettens basishall» beskrives det at 

gymnastikk og turn er en basisidrett som barn vil nyte godt av å utøve i ung alder uansett 

hvilken idrett de senere velger å spesialisere seg i. Alle idretter vil ha nytte av at utøverne får 
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utvikle en grunnmotorisk plattform i ung alder.  

Aktuelle brukergrupper av en slik hall vil kunne være turnavdelingen, breddeidretten(både 

barn, ungdom og voksne), barnehage, SFO, skole, funksjonshemmede, lavterskeltilbud for 

ungdom, toppidrett og folkehelse. Dette er godt beskrevet i veilederen «idrettens basishall».  

 

Engasjementet for en slik hall har vært stor de siste årene blant annet fra turngruppa og 

Meldal IL. Ungdomsrådet har tidligere uttalt at de fullt ut støtter ønske om en basishall i 

Meldal og at de mener det er et stort behov. Idrettsrådet har uttalt det samme, og det har vært 

sterke signaler om at en basishall bør være det neste anlegget som bygges ut i Meldal.  

En basishall må plasseres/bygges i forbindelse med Meldal barne- og ungdomsskole. En 

samlokalisering vil føre til at vi får utnyttet de eksisterende fasilitetene på en best mulig måte, 

og vil føre til at vi kan begrense størrelsen og kostnadene på en hall. Ved samlokalisering kan 

størrelsen på en basishall være fra 500m2(25x20) og oppover. En basishall på denne 

størrelsen er godkjent av kulturdepartementet og er spillemiddelberettighet med tilskudd i 

størrelsesorden inntil 1/3 av godkjent kostnad. Erfaringer viser at det kan være mulig med 

inntil 50% statlig finansiering. Det viser erfaringer fra bygging av basishall på Frøya, samt at 

det i tillegg kan gis andre statlige tilskudd til bygging av tilleggsarealer. I år kan man for 

eksempel søke på slike tilskudd for inntil 2 millioner. En basishall på 500m2 vil kunne ha en 

kostnad på omlag 8,5 millioner og oppover. 

Siden det ideelle er at en basishall bygges i tilknytting til eksisterende gymsal ved MBUS vil 

det være naturlig at kommunen tar initiativ til, og står for gjennomføringen av et slikt 

prosjekt. Dette fordi en basishall vil gagne mange ulike brukergrupper, og mange av disse er 

«offentlige». Det vil selvfølgelig være naturlig å gå i dialog med de største brukergruppene 

innen frivilligheten, og da først og fremst med turnavdelingen i Meldal IL. De sitter trolig 

med kompetanse på slike anlegg, og kan si noe om hvordan en slik hall bør være. De vil også 

være en naturlig leietaker av en slik hall. Men det vil også være naturlig med tidlig 

involvering av skole/SFO, barnehage, folkehelse etc. 

 

Det har over flere år vært omfattende utbygginger i Meldal, blant annet med skole, barnehager 

og nå sist er det nytt helsetun som skal bygges. Og det vil nok aldri være perfekt timing å 

komme med slike forslag som får konsekvenser for budsjett og økonomiplaner. Men på tross 

av tøffe økonomiske tider kan ikke planer og utvikling stoppes. Vi må fortsatt se på hva vi 

har, og hva vi trenger av ulike anlegg og fasiliteter i Meldal.  

Hvis kommunestyret stiller seg positive til denne interpellasjonen vil det være hensiktsmessig 

å få forankret dette i både nåværende og kommende kommunestyrer, samt i kommende 

handlingsprogram og økonomiplaner. Første anledning vil kanskje være i budsjettnemnd. 

Jeg har et ønske om at vi i denne saken kan gå frem på samme måte som vi gjorde i 

planleggingen av kulturscenen i idrettsbygget, siden dette ble et vellykket prosjekt til slutt. 

Som nevnt mener jeg det vil være hensiktsmessig at kommunen undersøker mulighetene for å 

gå videre med disse planene. Det er derfor ønskelig at kommunen setter i gang en 

mulighetsstudie som ser på mulighetene for å etablere en basishall i tilknytting til Meldal 

barne- og ungdomsskole.  Enten som et påbygg eller som en frittstående hall like ved.  
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Mulighetsstudien må fokusere på: 

- Avklaring med Orkland/fellesnemnd og etter hvert budsjettnemnd. 

- Avklare mulig offentlig finansiering, det vil si spillemidler og andre offentlige midler 

man kan søke på, samt momskompensasjon. 

- Finnes det andre søkbare midler, jmfr Tilskuddsportalen o.l. 

- Se på mulighet for annen lokal kapital. 

- Avklare ønsker og behov til aktuelle brukere som er nevnt(offentlige, private og 

lag/organisasjoner). 

- Grove kostnadsoverslag på ulike alternativer jmfr. veilederne. 

Mulighetsstudien bør gjøres i samarbeid med aktuelle brukere i det offentlige og 

lag/organisasjoner. 

 

 

Forslag: 

På bakgrunn av behovene og argumentasjonen som er kommet frem i denne interpellasjonen 

ønsker jeg at kommunen setter i gang et arbeid med en mulighetsstudie som undersøker 

mulighetene for bygging av en basishall i tilknytting til Meldal barne- og ungdomsskole. 

Mulighetsstudien skal avdekke interessen fra aktuelle brukere i det offentlige og i fra frivillige 

lag og organisasjoner. Og den må avklare hvilke roller de ulike aktørene skal ha i et slikt 

prosjekt.                     

Studien må avklare muligheter for ekstern kapital til en eventuell investering. Og den bør 

skissere mulige løsninger for tilbygg eller bygging av en slik hall i tilknytting til skolen. 

 

Stig Kalstad 

Kommunestyrerepresentant Senterpartiet 
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Svar på interpellasjon i Meldal kommunestyre 06.03.2019 
 
 

Basishall i Meldal 
 
Ordføreren takker for en fyldig interpellasjon fra Stig Kalstad om et tema som engasjerer 
mange, nemlig behovet for en basishall i Meldal. Som interpellanten beskriver er 
engasjementet for Basishall framkommet i Meldal IL sitt innspill til nåværende Plan for Idrett 
og Fysisk Aktivitet (2017-2020) og også formidlet fra ungdomsrådet i ulike sammenhenger 
for noen år tilbake. Noe offisielt råd fra idrettsrådet til kommunen om at basishall bør være 
det neste anlegget som bygges i Meldal, kan ikke ordføreren se at er kommet, så jeg vil 
advare mot at kommunestyret konkluderer på det før idrettsrådet har fått uttale seg.  
 
Det er svært gledelig at det er bygget opp et sterkt turnmiljø i kommunen. Ordføreren er 
enig med interpellanten i at kommunen må etterstrebe å støtte opp under dette 
aktivitetsmiljøet. Det er liten tvil om at egnet og tilrettelagt areal for turn, allsidige 
gymaktiviteter og basistrening vil trygge det gode turnmiljøet i langt større grad enn i dag og 
bidra til ytterligere aktivitetsvekst. Ordføreren er også glad for at interpellanten 
understreker at et slikt tilrettelagt areal ikke bare er for turnsporten, men noe som alle som 
driver aktiv idrett vil ha nytte av. Det er økt erkjennelse innenfor alle ulike idrettsgrener av 
hvor viktig basisferdigheter og grunnmotorikk er.  
 
Ordføreren deler derfor synet om at det hadde vært ønskelig med en basishall i Meldal.  
 
Ansvar og eierskap for idrettsanlegg i Meldal? 
 
Interpellasjonen går langt i å konkludere på at en eventuell basishall i Meldal skal være 
kommunalt eid og drevet. Uavhengig av synet på en mulighetsstudie vil ordføreren advare 
mot å trekke en rask konklusjon på et såpass prinsipielt spørsmål uten forutgående prosess 
og saksbehandling. I Meldal har hovedmodellen vært at det er idrettslagene selv som bygger 
ut og drifter idrettsanlegg, mens kommunen går inn med tilskudd og garantier i tillegg til de 
statlige tippemiddeltilskuddene.  
Denne modellen har vært brukt ved alle utbygginger på 2000-tallet, inkl. motorsportbane, 
kunstgressbaner, klubbhus, tennisbane og fotballhall. Utbygging og drift av Meldalshallen 
hadde en annen modell. Heller ikke der ble hallen bygd som kommunalt areal med 
kommunalt driftsansvar, men i regi av et eget selskap, med eierskap bl.a fra kommunen og 
idrettslagene, samt noe næringsliv.    
 
Siste tilskudd i anleggsutviklingen er fotballhallen på Storås. Også denne ble realisert 
gjennom et eget selskap, der uten kommunalt medeierskap. Å velge andre utbyggings- og 
eierskapsmodeller reiser viktige spørsmål rundt likebehandling av de ulike 
idrettsaktivitetene.  
 
Fordelen med den modellen som er fulgt for utbygging av idrettsanlegg i Meldal er at en får 
bygd mye mer anlegg for pengene. Kommunale tilskudd og garantier kan spres på flere 
prosjekter når det er frivilligheten som skaffer øvrig finansiering, dugnadskraft osv. Med 
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kommunale utbygginger vil det slå rett inn i kommunens driftsbudsjett og gjeldssituasjon, 
noe som erfaringsvis gir mulighet til å realisere langt færre utbygginger. Kommunen er også 
bundet av lov om offentlige anskaffelser.  
 
Ulempen med modellen er at det er et betydelig arbeid og ansvar som frivilligheten og 
idrettslagene står med, uten å nødvendigvis ha den profesjonelle kompetansen til det. Det 
kunne vært en stor fordel om idrettslagene fikk mobilisert sine krefter primært for 
organisering av aktivitetstilbud, heller enn å bruke så mye av fritid og dugnadskraft på det 
omfattende ansvaret det er å bygge, drifte og ha ansvar for bygg og anlegg. Erfaringene er 
likevel at idrettslagene både tar ansvar og har betydelig engasjement i egen anleggsutvikling, 
med svært gode resultater.  
 
Kommunens eget behov for basishall? 
 
Alle er innforstått med og forstår Meldal IL/Turngruppas ønske om basishall. 
Interpellasjonen går i tillegg langt i å påstå at det er et stort behov for et slikt areal for en 
rekke andre aktører, ikke minst kommunale virksomheter. I interpellasjonen står det at 
«gymsalen på skolen er heller ikke tilstrekkelig for å dekke behovene skole, SFO, og 
barnehage har for fysisk aktivitet». Dette er en påstand ordføreren stiller seg undrende til og 
som i så fall er en helt ny opplysning for kommunestyret. Ordføreren kan ikke erindre en 
eneste sak i kommunestyret denne perioden hvor det framkommer at skolens gymareal er 
mangelfullt. Både i halvårsrapporter, grunnskolerapporter og ikke minst rådmannens 
utfordringsnotat i budsjettprosessene, blir kommunestyret kjent med de ulike sektorene og 
tjenestenes viktigste utfordringer og behov. Ingen kommunestyrerepresentanter har 
gjennom behandling av disse dokumentene eller i budsjettprosess, tatt til orde for en slik 
mangel ved skolen.  
 
Ordføreren vil minne om utredningene som ble gjort i forbindelse med skolebruksplan og ny 
skolestruktur for 10 år siden. Da Meldal kommunestyre i juni 2009 vedtok å bygge en felles 
grunnskole for hele kommunen, var det med bakgrunn i en utredning og romprogram med 
200 m2 gymareal. Elevtallet som lå til grunn for utredningen var 370, altså betydelig flere 
elever enn dagens elevtall ved Meldal barne- og ungdomsskole. Heldigvis ble gymarealet økt 
til det dobbelte i løpet av den videre prosjekteringen, men det sier noe om at Meldal 
kommunestyre, skolefaglig ledelse og ansatte, tidligere har vurdert både behov og 
investeringsevne for skolen. Nå har det gått noen år siden skolen ble bygd, og dagens 
kommunestyre kan selvsagt vurdere dette forholdet annerledes enn tidligere 
kommunestyrer, men ordføreren oppfatter ikke at dette er et forhold som er løftet fram av 
skolen selv.  
 
Kommunestyret har tidligere hatt fokus på at kommunen har mye areal. Gjennomgangen av 
kommunens økonomi og ressursbruk som ble gjort av Telemarksforskning i 2014 viste at 
Meldal har mer kommunale kvadratmeter enn sammenlignbare kommuner, både på boliger 
og formålsbygg. Dette var også bakgrunnen for at kommunestyret ikke prioriterte utbygging 
av idrettsbygget da kultursal ble utredet og prosjektert, men forholdt seg til allerede 
eksisterende areal i bygget. I kommunestyrets egen bygningsgjennomgang i 2014 ble det 
sågar foreslått å rive det som den gang var gymsal2, et forslag interpellanten selv støttet. 
Forslaget hadde trolig sitt utgangspunkt i kommunens behov for å redusere driftskostnader 
på bygg, og formodentlig også en vurdering av at det er tilstrekkelig med gymareal i 
kommunen samlet.  
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Også i folkehelsearbeidet kan det stilles spørsmål om det er ytterligere hallutbygginger som 
er det høyest prioriterte tiltaket å bruke kommunale ressurser på. I et folkehelseperspektiv 
er det stort fokus på å få inaktive i aktivitet, da gjerne ved å tilrettelegge for uorganisert 
aktivitet og tilgjengeliggjøring av tur- og friluftsområder, uten at dette på noen måte 
undergraver verdien de organiserte idrettene har for folkehelsa. I det kommunale 
folkehelsearbeidet er det viktig å treffe tiltak som er kunnskapsbasert i vurderingen av effekt 
og ressursbruk.  
 
Disse forbeholdene nevnes ikke for å snakke ned behovet for en basishall i Meldal, men 
ordføreren mener det taler for å behandle det spørsmålet primært som en sak for 
anleggsutvikling for idretten, med idrettsrådet som viktig innspillsaktør, og ikke først og 
fremst for den kommunale tjenesteutviklingen og samfunnsbygging for øvrig.  
 
Plan for idrett og fysisk aktivitet 
 
Inneværende plan ble vedtatt desember 2016. Kommunestyret fattet sist vedtak om 
prioritering av anlegg etter innspill fra idrettsrådet desember 2018. Her står basishall turn på 
lista over uprioriterte, langsiktige tiltak.  
 
Planen har følgende prioriterte målgrupper:  
- Barn og ungdom  
- Personer med nedsatt funksjonsevne 
- Inaktive 
 
Videre nevner planen to viktige hovedmål/utfordringer for idrettslagene etter innspill fra 
idrettsrådet:  
- Opprettholde aktivitet/nyrekruttering 
- Beholde/oppgradere eksisterende anlegg 
 
Planen inneholder ingen vurderinger eller prinsipper om kommunens rolle for 
mulighetsstudier eller andre tilnærminger for prosjekter som er uprioritert. Det er dette 
interpellasjonen utfordrer på gjennom forslaget om nettopp en mulighetsstudie. I 
forbindelse med de første ideene om en fotballhall ble kommunens rolle å gi tilskudd på 
15.000 kr til forprosjekt. I saken om disponering av salgsgevinst fra Meldalshallen ble det 
også drøftet mulighetene for å finansiere forprosjekt for framtidig anleggsutbygging. 
Interpellasjonen foreslår i stedet en kartlegging etter mønster fra arbeidet med ny kultursal 
på Løkken. 
 
Inneværende plan går ut dette året og analyse av framtidig behov/ønsker og fastsetting av 
mål og virkemidler framover blir derfor felles for Orkland. Anleggsprioriteringer etter 
vedtaket desember 2018 må skje i en plan for idrett og fysisk aktivitet for Orkland og/eller 
økonomiplan for Orkland.   
 
Snart Orkland kommune 
 
Interpellasjonen understreker at det er hensiktsmessig å avklare/forankre saken i 
Orkland/Fellesnemnd og peker videre på budsjettnemnd som forankringspunkt. Meldal 
kommune har avlagt sitt siste budsjett og sin siste økonomiplan, og det blir således ingen 
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flere møter i vår budsjettnemnd. Neste budsjettprosess er helt og holdent Orkland sin, med 
Fellesnemnda som forberedende organ og det nyvalgte kommunestyret i Orkland som 
vedtaksorgan. Meldal kommunestyre har også avlagt sin siste prioritering av anleggsprogram 
med vedtaket i desember. Kommunestyret for Orkland konstitueres i oktober, og fra da av er 
Meldal kommunestyre sitt mandat begrenset til saker som handler om å avslutte 
virksomheten i egen kommune.  
 
Idrettsrådet i Orkland vil bli en viktig medvirkningsaktør for utforming av idrettspolitikken i 
den nye kommunen, og ikke minst for å si noe om behovet for nye anlegg. Ordføreren har i 
dette svaret i stor grad lagt til grunn praksisen vi har hatt i Meldal med idrettslagene som 
utbygger, eier og driver av anlegg. I Orkland kan dette stille seg annerledes og det blir viktig 
å komme fram til en felles strategi, f.eks hvorvidt kommunen skal ha større ansvar som 
utbygger/eier enn det vi har hatt som praksis i Meldal.  
 
Mulighetsstudie? 
 
Interpellasjonen foreslår konkret at kommunen igangsetter en mulighetsstudie i nært 
samarbeid med turngruppa og evt. andre. Ordføreren er sterk tilhenger av at kommunen i 
framtida bør ha en aktiv rolle i tidligfaser av nye planer og prosjekter som det jobbes med i 
lokalsamfunnene, næringslivet, idretten og kulturlivet. Slik kan kommunen også stimulere til 
både aktivitet, engasjement og ideer, og ikke minst bidra med viktig kompetanse og 
prosessveiledning. Det vil kunne være et viktig bidrag til å opprettholde stor aktivitet bl.a i 
frivilligheten. Ordføreren ser dette i lys av fokuset på «Kommune 3.0» der begrepet 
samskaping er helt sentralt. I en slik rolleforståelse er det viktig at kommunen, både politisk 
og administrativt, dreier seg bort fra å bare være myndighetsforvalter og beslutningstaker, 
men er en viktig samskapende aktør ikke minst sammen med frivillige lag og organisasjoner.  
 
Samtidig er ordføreren opptatt av at kommunestyret ikke må kortslutte de strukturer som er 
etablert med at idrettsrådet tas aktivt med på råd om viktige prioriteringer for f.eks 
anleggsutbygging. Saksgangen om ny kultursal ville nok også vært en annen om Meldal 
kulturråd var etablert den gangen dette ble initiert i kommunestyret.  
 
Ordføreren ser likevel at en slik mulighetsstudie nettopp kan involvere idrettsrådet i å 
komme med innspill om hvilke anleggsbehov idrettslagene har størst behov for eller samler 
seg bak, og dernest kartlegge og skaffe informasjon som vil bidra til at idrettslagene har mer 
konkrete prosjekter å jobbe med når dette skal løftes inn i Orkland og formelle prosesser 
der.  
 
Det må likevel gjøres en vurdering av hvilke ressurser kommunen har å tilby i et slikt 
forstudie/kartleggingsarbeid nå som vi er midt oppe i den mest intense perioden med 
sammenslåingsarbeidet, som vi vet tar mye administrative ressurser.  
 
Ordføreren vil derfor foreslå at interpellasjonen oversendes rådmannen for saksbehandling 
og at det fremlegges sak for Hovedutvalg HOK for videre behandling, i tråd med hvordan 
interpellasjonen om kulturscene ble håndtert.  
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Ordførerens forslag: 
Interpellasjonen oversendes rådmannen for saksbehandling. Sak fremlegges for Hovedutvalg 
HOK for videre behandling. 
 
 
 
Meldal, 06.03.19 
 
 
Are Hilstad 
Ordfører 
 
 
 
 
 

Kommunestyret 06.03.2019 
 
Behandling: 
Ordførerens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Interpellasjonen oversendes rådmannen for saksbehandling. Sak fremlegges for Hovedutvalg 
HOK for videre behandling. 
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Interpellasjonen til kommunestyret 6. mars 2019. 

 

 

 

Orkland en heltidskommune! 

 

 

Kommunesammenslåingen som omstillingsprosess bør utnyttes fullt ut for å sørge for at 

Orkland blir en heltidskommune. 

 

Heltid står høyt på den politiske dagsordenen. Det er et uttrykt mål, både fra politikerne og fra 

partene i arbeidslivet, at flere skal arbeide heltid og at færre skal bli værende i små 

deltidsstillinger. Heltidsstilling gir mer trygghet og forutsigbarhet for den ansatte, for den som 

skal motta en tjeneste og for kommunen som arbeidsgiver.  

Forskning viser at det har store positive effekter når flest mulig jobber heltid, både når det 

gjelder bedre kontinuitet, forutsigbarhet og kvalitet i tjenestene. 

 

 

Til tross for gode intensjoner og utprøving av en rekke tiltak, jobber fortsatt veldig mange i 

kommunesektoren deltid. Dette gjelder også for Meldal Kommune. 

 

 

Gjennom en interpellasjon i Meldal kommunestyre november 2017 ble det satt fokus på at 

Meldal langt ifra har nådd sine mål for å øke antall heltidsstillinger. Dette erkjennes i 

administrasjonsutvalgets behandling av interpellasjonen, der gjennomgangen viser at 

gjennomsnittlig stillingsprosent i kommunen er tilnærmet uendret fra 2014 til 2018, og antall 

stillinger under 50 % også er uendret. 

 

 

Manglende forbedring i en tid der ambisjonene har vært satt høyt er skuffende. Men verre er 

det at Meldal er en av de dårligste på heltid i hele fylket, hvis vi ser på helse, pleie- og 

omsorgssektoren. 

Også på gjennomsnittlig stillingsstørrelse ligger vi på bunn i fylket. KS-tall viser at i 

gjennomsnitt er stillingsstørrelsen innen helse, pleie og omsorg på 55% i Meldal. Dette er tall 

vi ikke kan være bekjent med og viser at vi har sviktet i oppfølgingen av vedtatt politikk. 

Svikten er et kollektivt ansvar, politisk og administrativt, og viser også en mangel på 

heltidskultur. I Arbeiderpartiet vet vi at det ikke er en «quick-fix» på dette problemet. Men vi 

er samtidig veldig opptatt av at det er et problem og at det må jobbes hardt for å løse det. Vi 

har åpenbart ikke gjort jobben godt nok. 

 

 

Prosjektet «Jobbvinner» som Meldal kommune deltar i, er nyttig, og her skjer det mye 

kartlegging og bevisstgjøring som kommunen kan dra nytte av i årene framover. Samtidig har 

vi nå en gylden mulighet til å arbeide målbevisst for langt flere heltidsstillinger i Orkland. De 

andre Orklandskommunene har noe bedre tall å vise til enn Meldal, selv om det også der er en 

lang vei å gå for å bli heltidskommune. Målet må være at vi får til mer sammen, slik mantraet 

er for sammenslåingsarbeidet for øvrig.  

 

 

Vi synes vi må stille mye tøffere krav til at det jobbes systematisk med å etablere 
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heltidsarbeidsplasser. Med hyppige oppfølgingsmøter mellom politisk ledelse, rådmann og 

tillitsvalgte. 

Hele og faste stillinger bør innføres som et grunnprinsipp for Orkland kommune. 

 

 

For å gjennomføre et heltidsløft, må arbeidsgiver sammen med fagforeningene og de ansatte 

etablere arbeidstidsordninger som gjør det mulig å trekke til seg den dedikerte og kompetente 

arbeidskraften Orkland kommunen trenger. Samtidig må partene lokalt skape kultur og 

kompetanse hos de ansatte for å jobbe i større stillinger og kontinuerlig møtes for å følge opp 

arbeidet med Heltidsløftet. 

 

Orkland som heltidskommune må tas på alvor i sammenslåingsarbeidet og fremmer følgende 

forslag til kommunestyret:  

 

 

Forslag:  
Meldal kommunestyre ber Fellesnemnda sette hele, faste stillinger som grunnprinsipp for 

Orkland Kommune. Meldal kommunestyre ber Fellesnemda ta initiativ til hyppige 

oppfølgingsmøter mellom politisk ledelse, rådmann og tillitsvalgte for å systematisk følge opp 

arbeidet med heltidskultur og hele stillinger. Det må utarbeides konkrete strategier for 

hvordan målet om heltidskommune skal realiseres 

 

 

 

Odd Arild Svartbekk, kommunestyrerepresentant - Arbeiderpartiet 

Marit Halsetrønning, kommunestyrerepresentant - Arbeiderpartiet 

Ellen H. Bergsrønning, kommunestyrerepresentant - Arbeiderpartiet 
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Svar på interpellasjon om heltid i Orkland, Meldal kommunestyre 06.03.19 
 

Orkland en heltidskommune 
 
Ordføreren takker interpellantene for å ta opp en sak det er stort politisk engasjement 
rundt. Ordføreren er glad for at interpellasjonen så tydelig peker på at dette må settes på 
den politiske dagsorden i sammenslåingsarbeidet.  
 
Meldal kommunes arbeidsgiverpolitikk slår tydelig fast at det er hele og faste stillinger som 
skal tilbys. Vi vet at det syndes mot disse prinsippene i stor utstrekning i kommunene, og at 
det derfor er behov for å ha stort fokus på problematikken.  
 
Som interpellantene viser til har det vært mange prosjekter og utprøvinger også i Meldal 
kommune for å redusere antall deltidsstillinger. Ordføreren er glad for at interpellantene sier 
at dette ikke er noen «quick-fix». Da er det desto mer viktig å legge til rette for kontinuerlig 
jobbing mot felles mål; at det skal være flere heltidsstillinger i kommunene, også i vår 
kommune.  
 
Interpellantene viser til gjennomgangen som ble gjort i Administrasjonsutvalget for snart et 
år siden, som viste tilnærmet ingen endring i situasjonen siden de nye og ambisiøse 
retningslinjene ble vedtatt i 2014. Ordføreren har fått oppdatert oversikt fra rådmannen 
over utviklingen de siste to år. Den viser at gjennomsnittlig stillingsstørrelse i Meldal har økt 
fra 67 % i 2017 til 69 % i 2019. Antall heltidsstillinger har økt marginalt fra 162 i 2017 til 165 i 
2019, og utgjør 36 % av alle stillinger i kommunen. Tilsvarende er det 294 deltidsstillinger i 
2019, som er 8 færre enn i 2017.  
 
Selv om det er små skritt i riktig retning, kan vi ta med oss at det tross alt er en liten 
forbedring. I administrasjonsutvalgets gjennomgang for et år siden ble det blant annet 
orientert om grep som var gjort i driftsavdelingen som har resultert i økning av 
stillingsstørrelser blant renholdere.  
 
Tallene fra KS som det vises til i interpellasjonen gjelder for helse, pleie og 
omsorgstjenestene, der deltidsproblematikken er desidert størst. Her er det svært få 
helstillinger og gjennomsnittlig stillingsstørrelse er lavere i Meldal enn de fleste andre 
kommuner i Trøndelag. Ordføreren deler interpellantenes syn på at det er en situasjon vi 
ikke burde være bekjent med. Det er viktig å erkjenne at dette er en stor 
samfunnsutfordring. Samfunnsøkonomisk er det svært problematisk at personer som ønsker 
å jobbe i helsevesenet, der vi trenger økt arbeidskraft i årene framover, tar sin utdanning, 
men der vi altså bruker 2 og 3 personer for å fylle et årsverk.  
 
Det er derfor bra at Meldal er deltakerkommune i prosjektet «Jobbvinner». Ordføreren vil ta 
initiativ til at dette prosjektet blir presentert i kommunestyret, da det trolig framkommer 
nyttig kunnskap og faktaforhold der for det videre arbeidet for mer heltid i kommunene. 
 
Selv om vi i Meldal har lyktes svært dårlig sammenlignet med våre vedtatte ambisjoner og 
mål, kan vi ikke gi opp. Ordføreren deler derfor interpellantenes tilnærming om å sette dette 
på dagsorden i det pågående arbeidet med å danne Orkland kommune.  
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Ettersom det framsatte forslaget i interpellasjonen i realiteten er en oversendelse av saken 
til annet politisk organ, vil ordføreren anbefale at forslaget realitetsbehandles av 
kommunestyret i møtet.  
 
 
 
 
Meldal, 06.03.2019 
Are Hilstad 
Ordfører 
 
 
 
 

Kommunestyret 06.03.2019 

 
Behandling: 
Forslaget fremmet i interpellasjonen ble tatt opp til behandling og ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Meldal kommunestyre ber Fellesnemnda sette hele, faste stillinger som grunnprinsipp for 
Orkland Kommune. Meldal kommunestyre ber Fellesnemda ta initiativ til hyppige 
oppfølgingsmøter mellom politisk ledelse, rådmann og tillitsvalgte for å systematisk følge 
opp arbeidet med heltidskultur og hele stillinger. Det må utarbeides konkrete strategier for 
hvordan målet om heltidskommune skal realiseres 
 


